



MENTERI di Jabatan Perdana Menteri, Datuk Joseph Entulu Belau (kanan) bersalaman dengan seorang peserta Program Felo Perdana, Aisyah Bakar (tengah) dan Datuk Seri Najib Tun Razak (kiri) dan Menteri Beka dan Sukan, Khairy Jamaluddin di Putrajaya tahun lalu.



MENTERI di Jabatan Perdana Menteri, Datuk Seri Abdul Wahid Omar (duduk, tengah) bersama sebahagian peserta Program Felo Perdana di Putrajaya pada 24 Ogos tahun lalu.

## Felo Perdana bentuk pemimpin muda dinamik, berdaya saing

ROSIQ NUR S  
DIREKTORAN HUBUNG KOMUNITI

24 MAC 2016

**P**ROGRAM Felo Perdana yang diperkenalkan kerajaan sejak tiga tahun lalu telah membuka peluang kepada golongan belia untuk menimba pengalaman secara langsung dalam urusan tadabir negara.

La juga sekali gas memberikan ruang yang lebih luas kepada golongan muda di negara ini untuk menyuarakan pandangan mereka terhadap sistem pentadbiran kerajaan.

Merupakan program inisiatif Kementerian Beka dan Sukan (KBS), Felo Perdana dilihat sebagai medium untuk melahirkan golongan belia yang dinamik, berdaya saing dan mempunyai pengetahuan yang relevan berkaitan Kabinet negara.

Dalam tempoh tiga tahun sejak diperkenalkan pada tahun 2013, ramai anak muda yang berbakat telah mendapat pengalangan melalui pengurusan dan pentadbiran kerajaan.

Sehingga kini, sebanyak 236 peserta telah terpilih untuk menyertai Felo Perdana dengan perpelehan pada 2013 (10), 2014 (84) dan 2015 (88).

Kesemua felo itu terdiri daripada wakil dari 107 buah universiti tempatan dan 12 buah universiti luar negara yang terpilih daripada 122 bidang pengajian.

Pulu peserta yang mengikuti Program Felo Perdana itu mengagap pemilihan mereka bukan sekadar satu ketetapan, malah ia merupakan cabaran kepada golongan belia untuk mengagap tanggungjawab yang lebih besar.

Bagi mereka, melalui pro-



RAJWIN



JOHAN



LYDIA

gram tersebut membolehkan setiap peserta memahami bagaimana ramiannya untuk mentadbir sesebuah kerajaan atau kementerian agar sebarang masalah yang timbul mampu diselesaikan dan rakyat mendapat manfaatnya.

Proses penilaian Felo Perdana bagi tahun ini telah bermula, namun belia yang berminat untuk menyertai program tersebut masih diberi peluang lagi untuk menghantar permohonan yang diutamakan tarikh tutupnya sehingga penghujung bulan ini.

KBS yang merupakan perintis kepada program kepimpinan ini memberi fokus kepada golongan belia yang sedang menuntut di institusi pengajian tinggi dalam dan luar negara, juga graduan untuk memperbaikkan rangkaian pemimpin muda yang menyokong agenda kerajaan.

Pemilihan mentor yang terdiri daripada menteri Kabinet adalah bagi memberikan pendekatan contoh kepimpinan yang boleh diteladani oleh peserta.

Pelajar Tahun Tiga, Ijazah Perubatan dari Universiti Perdana, Serdang, Selangor, K. Rajwin Raja berkata, program itu secara tidak langsung

memberi ruang kepada golongan muda untuk menyuarakan pandangan terus kepada menteri yang berkenaan.

Rajwin yang menjadi felo kepada Menteri Kesihatan, Datuk Seri Dr. S. Subramaniam selama enam minggu bermula Ogos hingga September tahun lalu berkata, peluang yang diberi untuk bersemuka serta berkongsi pendapat dengan menteri merupakan satu peluang keemasan bagi dirinya.

Dengan latar belakang saya sebagai pelajar perubatan dan menjadi felo di Kementerian Kesihatan Malaysia, ia secara tidak langsung memberi banyak pengalaman baharu kepada saya antaranya, memahami dasar-dasar kerajaan mengenai kesihatan serta peluang berinteraksi dan bekerja dengan kakitangan dari latar belakang yang berbeza.

"Ketika sesi bersama menteri, saya diberi peluang untuk menyampaikan pendapat saya mengenai beberapa perkara yang saya rasakan perlu diubah dan melalui interaksi seperti ini, saya yakin ia akan memberi inspirasi kepada kementerian ke arah perubahan mengenai idea generasi muda dalam pengurusan kerajaan,"

katanya yang merupakan Felo Perdana Siswa.

Bagi Johan Kamsal Hamidon, 29, yang berasal dari Petaling Jaya, Selangor, tugasnya sebagai felo kepada Menteri Pendidikan, Datuk Seri Mahdzir Khalid telah banyak membantunya menimba pengalaman sebagai penulis teks ucapan menteri serta melihat rentak perjalanan seorang menteri yang bertanggungjawab menjaga portfolio pendidikan negara.

"Felo yang menyertai program ini tidak hanya mengikuti jadual menteri sebaliknya, kami juga diberi peluang untuk mearasi unit serta jabatan lain dalam kementerian.

"Saya juga perlu banyak membaca untuk rujukan dan perlu berhati-hati terutamanya ketika membuat teks ucapan untuk program yang dihadiri menteri, mengikut menteri ke program-program perasmian serta terlibat dengan kerja-kerja pejabat," katanya yang merupakan Felo Perdana Graduan.

Johan yang merupakan lulusan Doktor Falsafah Biologi Selular dari University of Queensland, Australia kini bertugas sebagai Pengarah Kanan sebuah badan bukan kerajaan berkaitan belia di Selangor.

"Pengalaman yang diperolehi ketika berada di Kementerian Pendidikan Malaysia telah membuka minda saya mengenai dasar dan pembangunan negara khususnya dalam bidang pendidikan," katanya.

Sementara itu, Lydia Hong, 24, yang menjadi felo di Kementerian Sains, Teknologi dan Inovasi (MOSTI) terbaru apabila diberi tanggungjawab untuk menguruskan hal ehwal kem-

terian serta mengikuti program menteri turun padang.

"Idea program ini menggunakan pendekatan yang mempunyai persamaan dengan program The White House Fellow Programme yang berternakan beberapa elemen seperti mengenal pasti bukar kepimpinan muda, memberi pendedahan kerajaan yang mesra belia dan kepentingan kepada penglibatan yang strategik.

"Ketika di MOSTI, saya dapat melihat sendiri tugas seorang menteri yang perlu mengambil kira semua aspek serta nilai yang perlu diselamatkan sesuai dengan rakyat negara kita yang terdiri daripada pelbagai etnik, bahasa, agama dan sebagainya," jelasnya.

Lydia berkata, selain mengikuti program-program berkaitan kementerian, dia juga mengikuti program melibatkan Menteri MOSTI, Datuk Seri Madhusu Thangsu yang merupakan Ahli Parlimen Tuaran.

"Semasa membuat keputusan, pemimpin perlu tahu bagaimana keputusan itu dibuat dan belia juga memerlukan input baharu supaya keputusan yang dibuat tidak melambatkan itu sebaliknya.

"Saya juga banyak memberi cadangan serta idea baharu kepada pihak terlibat kerana saya sememangnya berminat dengan program melibatkan belia dengan sains," katanya yang berkecualan Ijazah Biologi Molekul dari University College London.

Perubahan untuk menyertai Program Felo Perdana ini masih dibuka sehingga tarikh tutup pada 31 Mac ini dan sebarang maklumat lanjut, sila layari laman sesawang [www.perdanafellows.com](http://www.perdanafellows.com).